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Статья посвящена социально-правовой оценке Закона о защите чувств верующих, анализу 
зарубежного опыта в этом вопросе, исследованию различных мнений о данной уголовно-пра-
вовой норме. Автор поддерживает уголовно-правовую охрану религиозных убеждений и дела-
ет попытку ответить ряду критиков статьи 148 УК РФ, в том числе на основе судебной практики 
ЕСПЧ. Вывод: уголовная норма нуждается в конкретизации и смягчении, однако охрана религии 
от диффамации нужна.
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The article is dedicated to a socio-legal evaluation of the Law on Protection of Feelings of Religious Believers, 
an analysis of the foreign experience on that front, studies various opinions on this criminal law provision. The 
author supports criminal law protection of religious beliefs and attempts at giving an answer to some critics of 
Article 148 of the Criminal Code of the Russian Federation, including based on the judicial practice of the 
ECHR. Conclusion: the criminal provision needs to be specifi ed and softened but religion should be protected 
against defamation.
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